
ZÁPIS Č. 8/ 2008(199) 
ZE ZASEDÁNÍ  AKADEMICKÉHO SENÁTU  VUT  KONANÉHO DNE  28. ČERVNA  2008   

OD 8:30 HODIN V HOTELU SKALSKÝ DVŮR NA VYSOČINĚ 
 
 
Přítomni: viz prezenční listina (celkem 15 členů AS VUT) 

Omluveni: Kunovský/FIT, Spoustová/FaVU, Škapa/FP, Dub/FaVU, 
                                                   Piovarči/FIT, Polách/FCH 

Neomluveni: Kareš/FA, Čechová/FSI 

Hosté: prorektor Jura 
 
 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT č. 7 ze dne 3. 6. 2008 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Zveřejnění volební komise VUT pro volby do AS VUT a jmenování jejího předsedy 
7. Jmenování volební komise pro volby zástupců dalších součástí do AS VUT 
8. Stanovení pedagogické zátěže učitelů VUT 
9. Postup projednávání Aktualizace DZ VUT pro r. 2009 
10. Aktivity členů AS VUT v komisích a poradních orgánech na úrovni VUT a RVŠ 
11. Ekonomické záležitosti 
� Projednání záměru VUT vykoupit pozemky v lokalitě PPV 
� Různé ekonomické záležitosti  

12.  Legislativní záležitosti 
� Změna článku 12 Statutu VUT 
� Dopis člena AS VUT Ing. arch. Mohelníka 
� Vnitřní předpisy Fakulty chemické 
� Změna Disciplinárního řádu pro studenty FIT VUT 
� Různé legislativní záležitosti 

13.  Různé  
 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 
 
1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

Jednání zahájil předseda AS VUT doc. Dalík v 8:35 hod. Přivítal přítomného prorektora Juru a členy AS 
VUT. Omluvil nepřítomnost rektora Raise, ostatních prorektorů a kvestora.  

Do funkce skrutátorů byli navrženi Ing. arch. Mohelník a Ing. Roupec.  

Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory Ing. arch. Mohelníka a Ing. Roupce. 
Hlasování: pro – 13  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 
 
2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ 

K navrženému programu zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 

Program zasedání byl  AS VUT schválen. 
Hlasování:  pro – 13  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
3.  SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 7/2008 



K zápisu nebyla vznesena žádná písemná ani ústní připomínka. 

Návrh usnesení AS č. 2: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 7/2008 konaného dne 3. června 2008. 
Hlasování:  pro –  13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

4.  INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
¾ prorektor Jura 

Prorektor Jura informoval o citačním SW. Citační SW slouží k vytvoření normalizovaných citací publika-
cí (normalizovaný seznam literatury např. pro článek). Je vhodný pro VaV pracovníky, kteří intenzivně 
publikují. Je napojen na celou řadu světových publikačních DB, ze kterých může vlastník licence tohoto 
SW přebírat citační odkazy. Tyto citační odkazy je možno formátovat do výsledné citace podle mnoha 
různých citačních norem. Vedle přejatých citačních odkazů z publikačních DB může uživatel vytvářet 
vlastní citační zdroje. Cena SW se liší podle počtu licencí. Cena tzv. celouniverzitní licence (pro  všechny 
akademické pracovníky i studenty univerzity) činí cca 500 tKč ročně, cena pro 200 uživatelů licencí cca 
140 tKč. Na posledním KR byli děkani fakult požádáni o sdělení, zda fakulty mají zájem o tento SW a 
v jakém počtu licencí. (termín 30. 9. 2008). 

V následující diskusi podali členové AS VUT námět, aby vedení VUT zvážilo možnost zřízení časopisu 
VUT, který by měl parametry pro to, aby mohl být zahrnut do Seznamu recenzovaných neimpaktovaných 
periodik vydávaných v České republice (seznam časopisů s nenulovou hodnotou pro hodnocení VaV –
existence redakční rady, oponované články, atd.). 
 
¾  předseda AS VUT Dalík – informace prorektora Kotoula 

� Doc. Dalík informoval o dokumentech „Postup komercializace poznatků z výzkumu prováděného na 
VUT“ (návrh z 24. 6. 2008) a „Systém komercializace poznatků výzkumu na VUT v Brně, komentář 
k vývojovému diagramu“, připravených prorektorem Kotoulem. Tyto dokumenty budou rozeslány 
všem členům AS VUT k připomínkování s termínem do 11. 7. 2008.  

� Doc. Dalík tlumočil členům AS VUT sdělení prorektora Kotoula, že v uplynulém období byli řešitelé 
grantů GAČR z VUT požádáni o 4 vratky v celkové výši 43 tKč. Doc. Hanáček, člen Náhradové ko-
mise VUT, podal shrnující informace o pohledu této komise na  vratky a uvedl i některé konkrétní si-
tuace, jak tyto vratky vznikly. V následující diskusi členové AS VUT doporučili, aby byl zpracován 
přehled příčin a statistika nejčastějších chyb s doporučením pro zodpovědné řešitele, jak vznik vratek 
omezovat. Bylo zdůrazněno, že v těchto případech řešitelé potřebují pomoc a ne postih. V reakci na 
diskusní příspěvek doc. Gescheidtové doporučila Ing. Hanušová, aby na Rektorátě VUT byla vyčle-
něna osoba, která by byla poradcem v oblasti administrování výzkumných projektů (se souhlasem ře-
šitelů, aby nebyla financována z finančních prostředků  rektorátu, ale z  grantových prostředků).   

Po diskusi členové AS VUT hlasovali o schválení dvou níže uvedených usnesení.  

Návrh usnesení AS č. 3: 
AS VUT žádá Oddělení vnitřní kontroly Rektorátu a Oddělení VaV Rektorátu o zpracování přehledu 
příčin vratek grantových projektů a návodů pro zodpovědné řešitele jak se těmto vratkám vyhnout. 
Hlasování:  pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
AS VUT doporučuje vedení VUT, aby s ohledem na očekávaný nárůst výzkumných úkolů byl usta-
ven poradce a metodik pro administrování výzkumných projektů řešených na VUT.  
Hlasování:  pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 
 
5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL  

RNDr. Krupková sdělila, že na zasedání Předsednictva RVŠ dne 19. 6. 2008 byla ustavena do funkce 
předsedkyně Pracovní komise RVŠ pro etiku ve vědecké a pedagogické práci – informace o složení ko-
mise a náplň činnosti komise je na www adrese: http://www.radavs.cz/index.php?oblast=81
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6. ZVEŘEJNĚNÍ VOLEBNÍ KOMISE VUT PRO VOLBY DO AS VUT A JMENOVÁNÍ JEJÍHO PŘEDSEDY 

Předseda AS VUT doc. Dalík seznámil AS VUT se zástupci fakult, kteří byli do dnešního dne jmenováni 
akademickými senáty fakult do volební komise VUT pro volby do AS VUT.  
 
* Volební komise VUT pro volby do AS VUT 
Fakulta stavební – doc. Ing. Jiří Vala, CSc. 
Fakulta elektrotechniky a komunikačních technologií – RNDr. Vlasta Krupková, CSc. 
Fakulta informačních technologií – doc. Ing. Tomáš Vojnar, Ph.D.  
Fakulta podnikatelská - Ing. Petr Dydowicz, Ph.D. 
Fakulta chemická – Ing. Ludmila Mravcová 
Fakulta strojního inženýrství – zatím nejmenován 
Fakulta architektury – vzhledem k probíhajícímu šetření ve věci dopisu Ing. arch. Mohelníka zástupce 
nejmenován 
Fakulta výtvarných umění – zatím nejmenován 

Akademický senát VUT vzal informaci předsedy AS doc. Dalíka na vědomí a dle čl. 3 odst. 3 VJŘ AS 
VUT jednal o předsedovi této komise. Byl podán návrh, aby se předsedou volební komise VUT stal člen 
LK AS VUT doc. Pekař. Následovalo hlasování o schválení tohoto návrhu. 

Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT jmenuje doc. Ing. Miloslava Pekaře, CSc. předsedou volební komise VUT.  
Hlasování:  pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 
7.  JMENOVÁNÍ VOLEBNÍ KOMISE PRO VOLBY ZÁSTUPCŮ DALŠÍCH SOUČÁSTÍ DO AS VUT 

Doc. Dalík seznámil členy AS VUT s podanými návrhy na členství ve volební komisi pro volby zástupců 
VŠ ústavu a dalších součástí v AS VUT. Tuto komisi jmenuje AS VUT a podle čl. 3 odst. 4 VJŘ AS 
VUT v ní mají zastoupení všechny VŠ ústavy a další součásti VUT.  
 
*  Volební komise pro volby zástupců VŠ ústavu a dalších součástí do AS VUT 

Ústav soudního inženýrství – Ing. Josef Libertín, CSc.  
CESA – PaedDr. Marta Muchová 
Institut celoživotního vzdělávání – ThMgr. Milan Klapetek 
CVIS – RNDr. Hana Škrháková 
Nakladatelství VUTIUM – Mgr. Igor Maukš 
Koleje a menzy VUT – PaedDr. Jiří Štěpánek  
Ústřední knihovna – Jana Vrbová 
Rektorát – Ing. Michaela Kublínová 
 
V diskusi o složení výše uvedené volební komise se postupně vyhranily dva názory: 1. Ve volební komisi 
mají zastoupení všechny dalších součástí a 2. Ve volební komisi mají zastoupení pouze ty další součásti, 
které mají akademické pracovníky. Proto předseda AS nejprve požádal o hlasování AS VUT o odpovědi 
na otázku: „Kdo je pro, aby ve volební komisi VUT měly zastoupení všechny další součásti VUT?“ 
Hlasování: pro – 5 hlasů, proti – 9 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
 
Po přijetí tohoto rozhodnutí schválil AS VUT  „Volební komisi pro volby zástupců VŠ ústavu a dalších 
součástí do AS VUT“, složenou ze zástupců ÚSI a pouze těch dalších součástí VUT, mezi jejichž zaměst-
nanci jsou akademičtí pracovníci. AS VUT hlasoval o schválení níže uvedeného usnesení. 

Návrh usnesení AS č. 6 : 
Akademický senát VUT jmenuje Volební komisi pro volby zástupců VŠ ústavu a dalších součástí do AS 
VUT ve složení:  
Ústav soudního inženýrství – Ing. Josef Libertín, CSc.  
CESA – PaedDr. Marta Muchová 
Institut celoživotního vzdělávání – ThMgr. Milan Klapetek  
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Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy.  
 
 
8. STANOVENÍ PEDAGOGICKÉ ZÁTĚŽE UČITELŮ VUT 

Členové AS VUT obdrželi e-mailem dne 18. 6. 2008 materiál „Návrh pro stanovení pedagogické zátěže“, 
který zpracovala předsedkyně PK AS VUT RNDr. Krupková. Tento dokument byl projednán na zasedá-
ní PK AS VUT dne 27. 6. 2008.  

V diskusi o předloženém materiálu vystoupili zejména doc. Dalík, doc. Kvíčala, doc. Lhotáková a Ing. 
Hanušová. Návrh doc. Dalíka, aby se AS VUT obrátil na pedagogické proděkany fakult VUT 
s požadavkem o sdělení, jak fakulty VUT kvantitativně hodnotí jednotlivé pedagogické aktivity svých 
učitelů, byl členy PK AS VUT odmítnut. Zástupci PK považují za vhodnější, aby tyto údaje předali PK 
členové AS VUT, například na základě osobních jednání s příslušným proděkanem své fakulty.   

Prorektor Jura sdělil, že seznam všech typů výuky na VUT je uložen v informačním systému APOLLO – 
prorektor seznam pošle tajemnici AS VUT Cardové, která jej rozešle všem členům AS VUT.  

Na závěr RNDr. Krupková sdělila, že připomínky k předloženému materiálu jí mohou členové AS VUT 
zasílat v termínu do 8. 9. 2008 na adresu krupkova@feec.vutbr.cz. Po obdržení připomínek vypracuje PK 
AS VUT další variantu tohoto návrhu, na základě které bude provedeno pilotní ověření v praxi. Formu 
pilotního vyzkoušení navrhne PK AS VUT v měsíci září 2008. 
 
 
9. POSTUP PROJEDNÁVÁNÍ AKTUALIZACE DZ VUT PRO R. 2009 

Doc. Dalík sdělil členům AS, že rektor předloží AS VUT návrh Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT 
v Brně pro rok 2009 do konce července 2008. Na projednání tohoto dokumentu v AS VUT se vztahuje 
čtyřtýdenní předkládací lhůta a povinnost projednat jej na alespoň jednom zasedání, předcházejícím zase-
dání, na kterém AS VUT přijímá usnesení. Je nutno stanovit harmonogram projednávání návrhu tak, aby 
byl předpoklad, že AS VUT návrh schválí do konce září 2008, což je termín pro odeslání Aktualizace DZ 
VUT na rok 2009 na MŠMT. Aby nebylo nutno svolávat zasedání AS VUT koncem srpna nebo začátkem 
září, navrhl předseda AS, aby AS VUT využil tohoto ustanovení čl. 17 odst. 6 Volebního a jednacího 
řádu AS VUT: „Pravidlo o projednání na alespoň jednom předchozím zasedání nemusí být uplatněno, 
souhlasí-li s tím nadpoloviční většina všech členů AS VUT.“ Po diskusi přijal AS VUT toto usnesení.  

Návrh usnesení AS č. 7: 
AS VUT se usnáší, že na projednání návrhu „Aktualizace DZ VUT v Brně na rok 2009“ nemusí být 
uplatněno pravidlo o projednání na alespoň jednom předchozím zasedání. 
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 
10. AKTIVITY ČLENŮ AS VUT V KOMISÍCH A PORADNÍCH ORGÁNECH NA ÚROVNI VUT A RVŠ 

Materiál „Aktivity členů AS VUT v komisích a poradních orgánech na úrovni VUT a RVŠ“, zpracovaný 
tajemnicí AS VUT Cardovou byl rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 18. 6. 2008. 
K dokumentu se e-mailem vyjádřili doc. Kunovský a doc. Pekař – bez připomínek. Student P. Dub, DiS. 
doplnil uvedení členství v Pracovní komisi SK RVŠ pro vědu a vzdělávací činnost.  

V diskusi prof. Vávrová sdělila, že z časových důvodů vzhledem ke svému velkému pracovnímu zane-
prázdnění nestihla zaslat doplňující údaje. Dále vystoupila Ing. Hanušová, která konstatovala, že materiál 
byl prozatím zpracován pouze z první části a měl by být doplněn např. o členství senátorů v ustavených 
pracovních komisích, které v minulosti pracovaly nebo v současné době pracují. Např. se jedná o různé 
komise, které se velmi intenzivně podílely na tvorbě nového znění Statutu VUT a řady dalších vnitřních 
předpisů VUT – tzn. mimořádné práce související s implementací novely VŠ zákona do vnitřních předpi-
sů VUT. Tyto informace by měly být uveřejněny na kolegiu rektora a předány prostřednictvím časopisu 
Události na VUT akademickým obcím jednotlivých fakult. Kromě této informační části by materiál měl 
být rovněž podkladem pro návrh na ocenění nejaktivnějších a nejlepších členů AS – zavedení tradice, aby 
vždy při ukončení funkčního období AS VUT byli obzvláště aktivní členové AS VUT oceňováni. Doc. 
Kvíčala navrhl, aby členové AS VUT sepsali veškeré své aktivity a tento soupis zaslali předsedovi AS 
VUT. Členové AS VUT s výše uvedenými návrhy souhlasili a přijali níže uvedené usnesení.  
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Návrh usnesení AS č. 8: 
AS VUT žádá předsedu AS, předsedy komor a komisí AS, aby předložený materiál během července 2008 
doplnili o další i časově omezené aktivity členů AS ve prospěch AO VUT na základě zápisů a sdělení 
členů AS tak, aby doplněný materiál mohl být předložen do září 2008 AO VUT prostřednictvím časopisu 
Události a mohl sloužit i jako podkladový materiál pro případné návrhy na ocenění členů AS VUT.   
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.   
 
 
11. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
¾ Projednání záměru VUT vykoupit pozemky v lokalitě PPV 

„Záměr VUT vykoupit pozemky v lokalitě „Pod Palackého vrchem“ byl AS VUT předložen kvestorem 
VUT na zasedání AS VUT dne 3. 6. 2008 a členové AS jej obdrželi e-mailem dne 9. 6. 2008 (viz dopis 
kvestora č.j. 101/90310/08 ze dne 3. 6. 2008). Záměr byl projednán na zasedání LK AS VUT za přítom-
nosti kvestora Kotka dne 17. 6. 2008. LK s předloženým záměrem souhlasí a doporučuje AS VUT při-
jmout souhlasné stanovisko. EK AS VUT tento návrh projednala na svém zasedání dne 27. 6. 2008. Přija-
la usnesení, že proti výše uvedenému záměru nemá námitek. Vzhledem k souhlasným stanoviskům obou 
komisí přistoupil AS VUT ke schválení tohoto usnesení:  

Návrh usnesení AS č. 9: 
AS  VUT nemá námitek proti Záměru VUT vykoupit pozemky v lokalitě „Pod Palackého vrchem“ (viz 
dopis kvestora č.j. 101/90310/08 ze dne 3. 6. 2008).  
Hlasování: pro –  14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
¾ Různé ekonomické záležitosti  

Na základě usnesení UAS 4 ze zasedání AS VUT dne 22. 4. 2008 se uskutečnila dvě společná jednání 
členů EK AS VUT s tajemníky fakult a jimi přizvanými IT specialisty za přítomnosti prorektora Jury, 
kvestora Kotka a ředitele CVIS Marušince (ve dnech 16. 6. 2008 a 24. 6. 2008) vedoucí k zodpovězení 
všech otázek a vyjasnění připomínek týkajících se rozpočtu CVIS a k možnému uvolnění dočasně zablo-
kované dotace CVIS ve výši 3,4 mil. Kč, převedené do rezervy AS VUT. AS VUT se usnesl, že její uvol-
nění pro CVIS, případně další určení doporučí vedení VUT do konce června 2008. Vzhledem k tomu, že 
informace o finančních tocích rozpočtových prostředků CVIS, předložené ředitelem CVIS Marušincem 
nebyly úplné, požadovali účastníci jednání doplnění formou podrobných tabulek za uplynulé roky. Rov-
něž za důležité označili porovnání toho, jak se vyvíjela skutečnost ve srovnání s rozpočtem a doporučili 
dále provést meziroční srovnání uvedených položek. 

Předseda EK RNDr. Popela informoval členy AS VUT o zasedání EK AS VUT ze dne 27. 6., na kterém 
členové EK ve spolupráci s prorektorem Jurou podrobně projednali hevlínskou tabulku předloženou ředi-
telem CVISu Marušincem. Tabulka byla zpracovaná na základě požadavku, který vyplynul z výše uvede-
ných dvou společných jednání EK s tajemníky fakult. EK AS VUT poděkovala za provedené zpracování 
a požádala o doplnění některých dalších údajů. Materiál může být využit i v budoucnosti při přijímání 
strategických rozhodnutí v oblasti rozvoje ICT.  

Členové AS VUT poté na základě návrhu podaném EK AS VUT přijali níže uvedené usnesení.  

Návrh usnesení AS č. 10: 
AS VUT, na základě dvou jednání EK AS VUT s tajemníky fakult, přizvanými IT specialisty, prorekto-
rem Jurou a ředitelem CVIS Marušincem, oceňuje přínosnost diskuse pro rozvoj ICT na VUT, včetně 
předložených tabulkových materiálů. Ve věci rezervy AS VUT z prostředků pro CVIS ve výši 3,4 mil. Kč 
doporučuje vedení VUT: 

1. uvolnit prostředky z rezervy AS VUT ve výši 2,444 mil. Kč ve prospěch CVIS; 
2. využít návrhu ředitele CVIS Marušince hledat možnosti financování rozvoje celoškolského soft-

ware z prostředků RP MŠMT a do vyhodnocení tohoto postupu před posledním zasedáním stáva-
jícího AS VUT prostředky ve výši 0,956 mil. Kč ponechat v rezervě AS VUT. 

Hlasování: pro –  14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
 
¾    Financování FaVU  
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Předseda EK RNDr. Popela uvedl, že na jednání EK AS VUT dne 27. 6. 2008 podal zástupce FaVU v AS 
VUT doc. Kvíčala návrh, že v průběhu září 2008 FaVU sdělí AS VUT informaci o stavu financí na této 
fakultě s následnou žádostí o její dofinancování. Na zasedání EK byla na základě informací podaných 
doc. Kvíčalou diskutována ta skutečnost, že přes intenzivní jednání probíhající v průběhu posledních 
tří let nebylo dosaženo zvýšení koeficientu financování FaVU, zřejmě vzhledem k probíhající reformě 
vysokého školství. EK AS VUT tento návrh přijala a bude se zabývat možným systémovým řešením fi-
nancování FaVU: 

1. Na jednání EK AS VUT v září 2008 za účasti tajemnice FaVU Mgr. Bílé vyhodnotí EK předlo-
ženou ekonomickou zprávu vedení FaVU a přijme rozhodnutí, zda doporučí AS VUT  uvolnění 
finančních prostředků z rezervy AS VUT, případně v jaké výši.  

2. EK AS VUT se na svém jednání v září 2008 bude zabývat možnostmi systémového financování 
FaVU.   

 
12. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
¾ Změna článku 12 Statutu VUT 

Členové AS VUT obdrželi e-mailem dne 9. 6. 2008 návrh prorektora Švece na změnu článku 12 Statutu 
VUT. LK AS VUT tento návrh projednala dne 17. 6. 2008 (viz zápis LK AS VUT, který členové AS 
VUT obdrželi e-mailem dne 20. 6. 2008) s tímto závěrem: „LK AS VUT po diskusi doporučuje, aby AS 
VUT navrhl vedení VUT ošetřit i ostatní články týkající se absolvování cizinců fakult a VŠ ústavu VUT, 
především vážné a zodpovědné studium. LK AS VUT doporučuje AS VUT předložený návrh změny článku 
12 schválit.“ 

K předloženému návrhu nebyly ze strany členů AS VUT vzneseny žádné připomínky a ihned bylo při-
stoupeno k hlasování o jeho schválení. 

Návrh usnesení AS č. 11: 
AS VUT schvaluje změnu čl. 12 Statutu VUT předloženou prorektorem Švecem dne 9. 6. 2008. 
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
¾ Dopis člena AS VUT Ing. arch. Mohelníka 

LK AS VUT se na svém zasedání dne 17. 6. 2008 podrobně zabývala dopisem Ing. arch. Mohelníka 
a diskutovala o ustanoveních VŠ zákona a dalších legislativních předpisech, na které bylo v dopise pou-
kázáno. Vzhledem k tomu, že se upozorněním Ing. arch. Mohelníka zabývá vedení VUT, členové AS 
VUT konstatovali, že se budou touto záležitostí dále zabývat až po předložení konečného stanoviska ve-
dení VUT.  
 
¾ Vnitřní předpisy Fakulty chemické 

Členové AS VUT obdrželi e-mailem dne 9. 6. 2008 nová znění vnitřních předpisů FCH – Statutu FCH 
a Volebního a jednacího řádu AS FCH, které AS FCH projednal a přepracoval na základě připomínek 
legislativní komise a doporučení Akademického senátu VUT ze dne 15. 1. 2008 – viz zápis z AS VUT 
č. 1/2008.  

K oběma dokumentům se jménem Správního odboru Rektorátu vyjádřila Mgr. Pavlíková: 
9 Čl. 10 a 11 Statutu FCH uvádí odkaz na směrnici fakulty, čl. 8 a 9 uvádí odkaz na směrnici děkana – 

bylo by dobré to sjednotit, 
9 čl. 25 Statutu FCH – opět jednání jménem FCH – má být uvedeno jménem VUT ve věcech FCH, 
9 Statut FCH – na základě čl. 25 odst. 1 písm. d) by mohl jednat za VUT ředitel ústavu v rozsahu vy-

plývajícím z vnitřní normy fakulty nebo z plné moci udělené děkanem; ředitele ústavu však může 
zmocnit děkan pouze na základě plné moci, 

9 ve VaJŘ AS FCH jsou sice uvedeny dva volební obvody, ale chybí ustanovení, že volební obvody 
volí odděleně. 

Členové LK AS VUT na svém zasedání dne 17. 6. 2008 konstatovali, že z časových důvodů vzhledem 
k velkému pracovnímu zaneprázdnění všech členů AS VUT z důvodu probíhajících SZZ a dalších úkolů 
spojených s ukončením školního roku budou připomínky členů LK AS VUT shromážděny u tajemnice 
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AS VUT Cardové, na dalším zasedání LK AS VUT projednány a předány AS VUT k projednání a zaujetí 
stanoviska.  

Dne 27. 6. 2008, ve večerních hodinách, se uskutečnilo zasedání legislativní komise AS VUT, na kterém 
členové LK podrobně prostudovali nově předložený Statut FCH i Volební a jednací řád AS FCH, projed-
nali shromážděné připomínky a v obou předpisech provedli několik formálních úprav – jsou vyznačeny 
barevně v revizním režimu. Aby mohly být volby do AS FCH uskutečněny podle nových vnitřních před-
pisů, doporučila LK AS VUT Akademickému senátu VUT oba výše uvedené předpisy schválit se zapra-
covanými připomínkami LK AS VUT. V případě, že bude AS FCH akceptovat zapracované připomínky 
LK AS VUT, mohou být po jejich schválení Akademickým senátem VUT na dnešním zasedání považo-
vány vnitřní předpisy FCH – Statut FCH a Volební a jednací řád AS FCH – za platné a mohou být použi-
ty v nadcházejících volbách do AS FCH na podzim 2008.   

Členové AS VUT byli seznámeni s formálními úpravami LK AS VUT provedenými dne 27. 6. 2008 
a poté hlasovali o schválení obou výše uvedených vnitřních předpisů FCH.  
 
Návrh usnesení AS č. 12: 
AS VUT schvaluje Statut FCH se zapracovanými připomínkami LK AS VUT ze dne 27. 6. 2008. 
Hlasování:  pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Návrh usnesení AS č. 13: 
AS VUT schvaluje Volební a jednací řád AS FCH se zapracovanými připomínkami LK AS VUT ze dne 
27. 6. 2008. 
Hlasování:  pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
¾ Změna Disciplinárního řádu pro studenty FIT VUT 

Členové AS VUT obdrželi e-mailem dne 16. 6. 2008 návrh změny Disciplinárního řádu pro studenty FIT 
VUT v Brně, který předložil předseda AS FIT Matoušek. Navrhovaná změna se týká odst. 2 a 3 článku 4 
Disciplinárního řádu pro studenty FIT. Doc. Kunovský na zasedání LK AS VUT dne 17. 6. 2008 sdělil, 
že předložený návrh bude upřesněn a následně opět předložen AS VUT.  
 
¾ Různé legislativní záležitosti 

Předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková krátce zrekapitulovala, že na čtvrtečním večerním jednání AS 
VUT byli členové AS seznámeni se zpracovaným materiálem obsahujícím shrnutí všech usnesení týkají-
cích se projednávaných změn vnitřních předpisů VUT a fakult vedoucích k implementaci novely VŠ zá-
kona, která vstoupila v platnost dne 1. 1. 2006 a řadu dalších důležitých usnesení souvisejících s legislati-
vou. Tento přehled je uložen v Kanceláři AS VUT a může být podkladem při doplnění aktivit členů AS 
VUT v různých pracovních komisích – viz bod 10.  

 

13. RŮZNÉ 

� Doc. Dalík sdělil, že rektor Rais předloží písemně návrhy na schválení dvou nových členů VR 
VUT – budou rozeslány všem členům AS VUT elektronicky.  

� Na základě diskuse účastníků probíhajícího výjezdního zasedání AS o předpokládaných legisla-
tivních změnách, podstatných pro podmínky činnosti VUT v Brně v blízké budoucnosti, vyplynul 
návrh na přijetí následujícího usnesení:  

Návrh usnesení AS č. 14: 
AS VUT doporučuje, aby z Rozpočtu VUT na rok 2009 byla vyčleněna částka 1,5 mil. Kč na fi-
nancování mezifakultní výuky za předpokladu, že pravidla pro tuto mezifakultní výuku budou při-
pravena do konce června 2009. 
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

� Ing. arch. Mohelník podal návrh na ocenění RNDr. Krupkové cenou rektora za její velmi aktivní 
činnost v oblasti akademické samosprávy na úrovni FEKT, VUT i Rady VŠ. 

� V závěru předseda AS VUT jménem všech členů AS poděkoval tajemnici AS VUT paní Cardové 
za precizní přípravu a organizační zajištění celého výjezdního zasedání AS VUT ve Skalském 
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Dvoře. Za úspěšný průběh jednání poděkoval všem členům AS VUT a hostům, kteří do programu 
aktivně přispěli, tj. doc. Lhotákové, prof. Novému, RNDr. Popelovi, Ing. Roupcovi, RNDr. 
Krupkové, doc. Münsterové a prof. Vávrové i všem ostatním členům AS VUT, rektorovi VUT 
prof. Raisovi, prorektorům a všem dalším hostům za aktivní účast a ukončil program výjezdního 
zasedání AS VUT v roce 2008. 

 
 

± ± ± 
 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 8/2008 DNE  28. 6. 2008 
 
UAS 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory Ing. Mohelníka a Ing. Roupce. 
 
UAS 2: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 7/2008 konaného dne 3. června 2008. 
 
UAS 3: 
AS VUT žádá Oddělení vnitřní kontroly Rektorátu a Oddělení VaV Rektorátu o zpracování přehledu 
příčin vratek grantových projektů a návodů pro zodpovědné řešitele jak se těmto vratkám vyhnout. 
 
UAS 4: 
AS VUT doporučuje vedení VUT, aby s ohledem na očekávaný nárůst výzkumných úkolů byl ustaven 
poradce a metodik pro administrování výzkumných projektů řešených na VUT.  
 
UAS 5: 
Akademický senát VUT jmenuje doc. Ing. Miloslava Pekaře, CSc. předsedou volební komise VUT.  
 
UAS 6: 
Akademický senát VUT jmenuje volební komisi pro volby zástupců VŠ ústavu a dalších součástí do AS 
VUT ve složení:  
Ústav soudního inženýrství – Ing. Josef Libertín, CSc.  
CESA – PaedDr. Marta Muchová 
Institut celoživotního vzdělávání – ThMgr. Milan Klapetek 
 
UAS 7: 
AS VUT se usnáší, že na projednání návrhu „Aktualizace DZ VUT v Brně na rok 2009“ nemusí být 
uplatněno pravidlo o projednání na alespoň jednom předchozím zasedání. 
 
UAS 8: 
AS VUT žádá předsedu AS, předsedy komor a komisí AS, aby předložený materiál během července 2008 
doplnili o další i časově omezené aktivity členů AS ve prospěch AO VUT na základě zápisů a sdělení 
členů AS tak, aby doplněný materiál mohl být předložen do září 2008 AO VUT prostřednictvím časopisu 
Události a mohl sloužit i jako podkladový materiál pro případné návrhy na ocenění členů AS VUT.   
 
UAS 9: 
AS  VUT nemá námitek proti Záměru VUT vykoupit pozemky v lokalitě „Pod Palackého vrchem“ (viz 
dopis kvestora č.j. 101/90310/08 ze dne 3. 6. 2008).  
 
UAS 10: 
AS VUT na základě dvou jednání EK AS s tajemníky fakult, přizvanými IT specialisty, prorektorem Ju-
rou a ředitelem CVIS Marušincem oceňuje přínosnost diskuse pro rozvoj ICT na VUT včetně předlože-
ných tabulkových materiálů. Ve věci rezervy AS VUT z prostředků pro CVIS ve výši 3,4 mil. Kč dopo-
ručuje vedení VUT: 

1. uvolnit prostředky z rezervy AS VUT ve výši 2,444 mil. Kč ve prospěch CVIS; 
2. využít návrhu ředitele CVIS Marušince hledat možnosti financování rozvoje celoškolského soft-
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ware z prostředků RP MŠMT a do vyhodnocení tohoto postupu před posledním zasedáním stávající-
ho AS VUT prostředky ve výši 0,956 mil. Kč ponechat v rezervě AS VUT. 

 
UAS 11: 
AS VUT schvaluje změnu čl. 12 Statutu VUT předloženou prorektorem Švecem dne 9. 6. 2008. 
 
UAS 12:  
AS VUT schvaluje Statut FCH se zapracovanými připomínkami LK AS VUT ze dne 27. 6. 2008. 

 
UAS 13: 
AS VUT schvaluje Volební a jednací řád AS FCH se zapracovanými připomínkami LK AS VUT ze dne 
27. 6. 2008. 
 
UAS 14: 
AS VUT doporučuje, aby z Rozpočtu VUT na rok 2009 byla vyčleněna částka 1,5 mil. Kč na financování 
mezifakultní výuky za předpokladu, že pravidla pro tuto mezifakultní výuku budou připravena do konce 
června 2009. 

 

 

 
Příští zasedání AS VUT se bude konat dne 23. 9. 2008  od 9:00 hodin 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
 
 
 
V Brně dne 9. července 2008  
 
 
 
 
 
 
 
     Petr Donth, v. r.                                                                                  Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc., v. r. 
předseda SK AS VUT                                                                                       předseda AS VUT 
 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
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	Program jednání: 
	Průběh jednání: 
	1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
	V následující diskusi podali členové AS VUT námět, aby vedení VUT zvážilo možnost zřízení časopisu VUT, který by měl parametry pro to, aby mohl být zahrnut do Seznamu recenzovaných neimpaktovaných periodik vydávaných v České republice (seznam časopisů s nenulovou hodnotou pro hodnocení VaV –existence redakční rady, oponované články, atd.). 

